
Întrebări:

1. Cum explicati faptul ca firma dvoastră se numără printre cele 3 firme care au castigat peste
jumatate din contractele STS pentru cloudul guvernamental, iar acum este suspectată pentru
trucarea de licitatii IT cu echipamente Cisco? 

Răspuns:  În  primul  rând,  vorbim despre  două  subiecte  complet  diferite.  Nu există  nicio
legătură între licitația câștigată de compania Trencadis la STS pentru Cloudul guvernamental
și investigația Consiliului Concurenței la care faceți referire.

Asta pentru că singurul contract câștigat de Trencadis la STS pentru Cloudul guvernamental
este  cel  de  securitate  cibernetică  pe  care  îl  implementăm împreună  cu  partenerul  nostru
Nextgen Software, și anume „Soluții și produse TIC Cloud intern (echipamente de procesare,
stocare, backup, rețea și conectică, soluție Cloud IaaS, soluție Cloud PaaS), inclusiv servicii
de instalare, configurare, punere în funcţiune, operaționalizare, integrare la nivel de servicii și
instruire”  pentru  realizarea  proiectului  „Implementarea  infrastructurii  de  Cloud
Guvernamental”  (CN1061909).  Mai  mult,  în  acest  proiect  nu  există  livrare  de  produse
CISCO.

2. Cum explicati faptul ca la anumite contracte caștigate cu STS pentru cloud ati ofertat 
separat, iar in altele v-ati asociat cu firme rivale? 

Răspuns: Pentru Trencadis nu există firme rivale, doar companii din piața de IT cu care, în 
funcție de specificațiile/cerințele documentației de atribuire din fiecare licitație, suntem fie 
parteneri, fie competitori, după caz. Și aici nu vorbim doar de STS, ci de orice licitație 
organizată de orice Autoritate contractantă.

Avem exemple de notorietate în care am contestat atribuirea nelegală a unor contracte la 
Consiliul Național pentru Soluționarea Contestațiilor (CNSC), împotriva anumitor Autorități 
contractante și a companiilor cu care eram competitori, punctual la acea licitație, iar ulterior 
am depus în același consorțiu oferte comune la alte proceduri de achiziție publică. Cred, de 
altfel, că într-o piață liberă și matură acesta este un comportament de business normal. Detalii
mai multe găsiți pe portalul CNSC.



3. Asistăm la niște „combinații - posibile înțelegeri anticoncurențiale” sau sunt lucruri firești 
la contractele IT publice? Motivati raspunsul, va rog.

Răspuns:  Cu  siguranță,  Trencadis  nu  participă  la  “posibile  înțelegeri  anticoncurențiale”,
regulile  impuse  după 2022 de  către  mine  pe  zona aceasta  fiind  și  mai  mult  consolidate,
organizez ședințe periodice de instruire cu colegii mei pe acest subiect tocmai din dorința de
sta deoparte de tot ce poate însemna comportament anticoncurențial.

Trencadis este unul dintre cei mai mari integratori de IT&C din sectorul public din România
cu multe implementări reușite de sisteme informatice integrate (aplicații software, licențe și
infrastructură hardware) care pentru servicii  de instalare hardware apelează întotdeauna la
parteneri  specializați.  Focusul Trencadis  este  așadar  pe  crearea  unor  sisteme  informatice
integrate,  nu  pe  livrarea  de  hardware.  Ca  să  particularizez,  pentru  componentele  de
infrastructură  CISCO,  Trencadis  apelează  întotdeauna  la  parteneri  care  au  specializări  în
domeniu, precum Metaminds, Arctic Stream, Datanet etc. 

4.  Care  este  punctul  dvoastră  de  vedere  față  de  suspiciunile  Consiliului  Concurenței  in
investigația  care  vizează  și  firma  pe  care  o  conduceți? 

Răspuns:  Considerăm  că  un  astfel  de  demers  este  o  practică  uzuală  și  normală  într-o
economie  de  piață  funcțională,  iar  pentru  a  asigura  proiecte  complexe  de  transformare
digitală,  eforturile  companiilor  din  domeniu  trebuie  direcționate  spre  un  comportament
concurențial normal. 

Ne-am angajat până acum și vom continua să avem o conduită responsabilă și conformă cu
aplicarea regulilor de concurență. 



La Trencadis am luat toate măsurile necesare pentru respectarea Ordinului de control și am
pus la  dispoziţia  Consiliului  Concurenţei  toate  informațiile  solicitate  din primul  moment,
respectiv am fost primii care am ieșit cu o reacție publică pe subiect din dorința de a asigura
maximă transparență vis-a-vis de clienții noștri din sectorul public. 


